
نشست صميمي المپيكي ها با مس��ئولان ارش��د ورزش، يك پاداش ويژه نيز به همراه داشت. 
ورزشكاران كشورمان براي كسب سهميه المپيك پاريس مسير سخت و طولاني را سپري كردند 
و هر يك به نوبه خود تلاش مي كنند در بازي هاي پي��ش رو با حداكثر توان به جنگ رقبا بروند. 
روزهاي باقيمانده تا اعزام تيم و شروع رسمي مسابقات، اهميت ويژه اي دارد و هر اتفاق مثبت 
يا منفي تأثير مستقيمي روي عملكرد ورزش��كاران مان مي گذارد. در نشست روز پنج شنبه هم 
وزارتي ها بودند و هم مديران كميته  ملي المپيك. در اين بين وزارت در اقدامي قابل تحس��ين، 
پاداش ويژه ا ي براي ورزشكاران، مادران و همسران آنها در نظر گرفته بود. بر اين اساس تمامي 
المپيكي هاي كاروان 100 ميليون تومان از شخص وزير ورزش هديه گرفتند. به همين ترتيب 
كيومرث هاشمي براي مربيان ورزشكاران نيز 30 ميليون تومان در نظر گرفته و مادران و همسران 
ورزش��كاران نيز هديه 10 ميليون توماني دريافت كردند. جداي از اين وزارت براي مدال آوران 
المپيك پاريس نيز پاداش ميلياردي تعيين كرده است؛ براي طلايي ها 8 ميليارد، براي نقره اي ها 
4 ميليارد و براي برنزي ها هم 2 ميليارد تومان پاداش پرداخت خواهد شد. همچنين كميته  ملي 

المپيك نيز به مدال آوران المپيك پاريس پاداش پاي سكو اهدا خواهد كرد. 

پاداش وزارت
ZOOM

دو ملي پوش المپيكي ايران، سوگندنامه ورزشكاران اعزامي به بازي هاي پاريس 2024 را قرائت 
كردند. حضور در المپيك افتخار بزرگي براي همه ورزشكاران حرفه اي محسوب مي شود و همه 
آنها تلاش مي كنند در اين رويداد مهم خوش بدرخشند. نمايندگان ورزش كشورمان نيز بارها 
ثابت كرده اند در سخت ترين شرايط بهترين نتايج را كسب مي كنند. ندا شهسواري و علي پاكدامن 
در حضور مسئولان ورزش و نفرات اعزامي به المپيك سوگند ياد كردند با تمام قوا براي موفقيت 
بجنگند: »از طرف ورزشكاران ش��ركت كننده در بازي هاي المپيك 2024 پاريس سوگند ياد 
مي كنم با حداكثر توان و نيرو در اين آوردگاه حضور يابم. به قوانين حاكم احترام گذاشته و به دور 
از دوپينگ و مواد نيروزا در مسابقات شركت كنم و با روح واقعي ورزش و نوعدوستي براي شكوه 
ورزشي و افتخارآفريني مبارزه كنم. نسبت به انجام وظايف ملي و ميهني كشورم متعهد و كوشا 
باشم. به قانون اساسي جمهوري اسلامي ايران احترام گذاشته و پاسدار آن باشم. به پرچم مقدس 
جمهوري اسلامي ايران احترام گذارده و متعهد به آن باشم. نسبت به هم ميهنان خود متعهد و 
مسئول باشم. نسبت به اصول و اخلاق اسلامي به عنوان سفيران و پرچمداران ايران اسلامي پايبند 

باشم. خداوندا! مرا نسبت به تعهداتم موفق و سرانجامم را به نيك فرجامي مقرر بفرما.«

سوگند المپيكي
ZOOM
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فاطمه مجلل، پرچمدار ايران در اختتاميه المپيك پاريس گفت: 
»هنوز جا دارد تا روئينگ بتواند به مدال المپيك برسد اما تلاش 
مي كنيم بهترين نتيجه را بگيريم. مدال گرفتن در رشته روئينگ 
كار سختي است و هنوز جا دارد به مدال برسيم اما تمام تلاش 

خودمان را مي كنيم كه بهترين نتيجه را بگيريم.«

سخت است مدال المپيك بگيريم

هادي رضايي، س��رمربي تي��م ملي واليبال نشس��ته مردان از 
برگزاري مسابقات قهرماني كشور زنان و مردان بعد از ۹ سال 
به ميزباني مشهد مقدس خبر داد و گفت: »همزمان با برگزاري 
قهرماني كش��ور، ميزبان رقابت هاي بين الملل��ي چهارجانبه 

واليبال نشسته مردان در مشهد نيز خواهيم بود.«

واليبال نشسته قهرماني ايران در مشهد

پرهام مقصودلو، سوپر اس��تاد بزرگ و مرد شماره يك شطرنج 
ايران در دومين دوره تورنمنت رپيد جام قاس��مجانوف با ۵/۵ 
امتياز به مقام سوم رسيد. مقصودلو در اين تورنمنت تا دور آخر 
بدون باخت بود كه در صورت پيروزي مقابل گريشوك به مقام 

قهرماني مي رسيد، اما نتيجه را واگذار كرد.

سومي مقصودلو در ازبكستان

فريدون حسن

4 ماه براي تشخيص حال بد واليبال !
بيست و ششم اسفند ماه سال گذشته بود كه ميلاد تقوي از سوي مجمع 
انتخاباتي فدراسيون واليبال به عنوان رئيس اين فدراسيون انتخاب شد، 
يعني سه روز ديگر چهار ماه اس��ت كه رئيس جوان فدراسيون سكان 
مديريت يكي از محبوب ترين و افتخارآفرين ترين رشته هاي ورزشي 

كشور طي دهه گذشته را به دست گرفته است. 
 چهار ماه گذشته و حالا ميلاد تقوي از بحراني بودن شرايط واليبال و 
نامساعد بودن حال واليبال ايران خبر مي دهد. اينكه تقوي را مسبب 
بروز چنين شرايطي در واليبال بدانيم چندان درست نيست، هر چند 
او در دوران رؤساي قبلي پس��ت هاي كليدي در فدراسيون داشته و از 
عناصر تصميم گيرنده بوده اس��ت اما اينكه بع��د از چهار ماه به عنوان 
رئيس فدراسيون واليبال بگويد حال اين رشته خوب نيست نيز اصلًا 

قابل قبول نيست. 
پيش از به رياست رس��يدن او همه خوب مي دانستيم كه حال واليبال 
خوب نيست. از دست رفتن عنوان قهرماني آسيا، از دست رفتن حضور 
در المپيك و نتايج نااميدكننده در ليگ جهاني طي چند س��ال اخير 
نشان مي داد حال و روز واليبال ايران تعريفي ندارد. اين را همه متوجه 
ش��ده بودند، اما گويا براي رئيس جوان فدراس��يون واليبال درك اين 
حقيقت نيازمند چهار ماه زمان بود تا امروز بگويد »حال واليبال ايران 
خوب نيست« و از همه بخواهد براي بازگرداندن واليبال به جايگاه قبلي 

خود تلاش كنند!
»هنوز ساختار فدراسيون اصلاح نشده است و تا اين مهم صورت نگيرد 
تغيير نتيجه بخش نيس��ت،« اين را هم تقوي مي گويد. يك نكته قابل 
تأمل كه در خصوص آن بايد از رئيس فدراسيون پرسيد چطور با گذشت 
چهار ماه از زمان رياستش ساختار فدراسيون را اصلاح نكرده است؟! اين 
موضوع زماني حساسيت بيشتري پيدا مي كند كه متوجه باشيم تقوی 
در بدنه مديريتي فدراسيون واليبال حضور داشته و به خوبي به ايرادهاي 
آن آشناست پس بيان اين حرف كه هنوز ساختار فدراسيون اصلاح نشده 
است جاي هيچ توجيهي ندارد. تقوي حتي نمي تواند شرايط خاص تيم 
ملي و بلاتكليفي نيمكت آن را هم به عن��وان بهانه مطرح كند، چراكه 
انتخاب سرمربي با كارشناسان است )كه البته در اين مورد هم فدراسيون 
با شكست روبه رو شد و گزينه انتخابي تيم را به قهقرا برد( و او مي توانست 
در اين مدت به امور فدراسيون رسيدگي كند، اما ظاهراً رئيس جوان كار 

فني تيم را بيشتر از مديريت فدراسيون دوست دارد. 
واليبال ايران افت كرده اس��ت. واليبال همچن��ان در باد موفقيت هاي 
سال هايي كه كم كم بايد از واژه »دور« براي آن استفاده كرد خوابيده 
است، درست مانند فوتبال كه به اشتباه هنوز خود را آقاي آسيا مي داند. 
ميلاد تقوي به عنوان مديري كه سال ها در فدراسيون واليبال حضور 
داشته و با شرايط كاملًا آشنا بوده است در اين چهار ماه بايد براي اصلاح 
وضعيت واليبال كار مي كرده، نه اينكه امروز بيايد و از خوب نبودن حال 

واليبال بگويد. 
 جناب رئيس! همه خوب مي دانستيم و مي دانيم كه حال واليبال خوب 
نيست، سؤال اين است كه شما طي چهار ماه اخير چه كرده ايد كه حال 
واليبال ايران بهتر ش��ود؟ وقتي امروز اينگونه سخن مي گوييد يعني 
كاري انجام نشده است، يعني فقط حرف زده ايد، ولي دير نيست، چهار 
ماه گذشته حالا حتماً شرايط را بهتر از قبل مي دانيد. فقط اميدواريم كه 
چهار ماه ديگر هم از زبان شما نشنويم كه »حال واليبال خوب نيست، 

همه بايد تلاش كنيم تا خوب شود.«

براي اينكه مه�دي طارم�ي را اينترميلاني بدانيم 
فقط كافي است صبر كنيم تا باش�گاه بزرگ ايتاليا 
رسماً اعلام كند كه طارمي به اين تيم پيوسته است؛ 
اتفاقي كه رس�انه هاي ايتاليايي ام�روز را زمان آن 
اعلام كرده اند. طارمي از سه شنبه هفته گذشته به 
شهر ميلان رفته و ديروز در تست پزشكي باشگاه 
شركت كرده است. طارمي هنگام حضور در كلينيك 
CONI مورد تشويق هواداران حاضر در آنجا قرار 
گرفت. در اين ميان، دو نفر با پيراهن ش�ماره 9 تيم 
ملي ايران نيز ديده مي شدند كه طارمي در پاسخ به 

احساسات آنها پشت پيراهن شان را امضا كرد. 

مترجم: شیوا  نوروزي

 دنیا حیدري

نقش ستاره هاي انگليس در فينال
تيم ملي انگليس با عبور از س��د هلند 
خودش را به فينال يورو 2024 رسانده 
و اين فرصت خوبي براي قهرماني است. 
سه شيرها در شرايطي به فينال رسيدند 
كه داوري بازي نيمه نهايي بحث برانگيز 
بود. در جريان ديدارهاي برگزار ش��ده 
جام ملت هاي اروپ��ا، نمايش انگليس 
همواره م��ورد انتقاد بوده اس��ت، ولي 
در هر صورت شاگردان ساوت گيت به 
فينال رسيده اند. اسپانيا حريف آخري 
است كه اين تيم بايد با آن روبه رو شود. اسپانيا تيم محبوب من است، اما 

ستاره هاي انگليس مي توانند سرنوشت بازي را تغيير دهند. 
بازي تيم ساوت گيت رفته رفته بهتر ش��د. از طرفي تعويض بازيكنان هم 
تأثيرگذار بود و خوش��حاليم از اينكه تعويض ها هدفمند انجام مي شوند. 
يكي از نكات تأثيرگذار انگيزه ذخيره هاست، چراكه آنها مي خواهند هرچه 
زودتر به زمين بيايند و تأثير مس��تقيمي در پيروزي ها داشته باشند. اين 
اولين باري اس��ت كه انگليس خارج از خاك خود به فينال يك تورنمنت 
بين المللي رسيده است. دوره گذشته هم انگليس در فينال بود، اما بازي در 
ومبلي برگزار شد و اين تيم در تقابل با ايتاليا ناكام ماند و جام را تصاحب 
نكرد. دومين فينال متوالي موفقيت خوبي است و با يك عملكرد حساب 
شده مي توان به هدف رسيد. از بازيكنان تيم مي خواهيم به زمين بروند 
و كار را تمام كنند. مگر چندبار ديگر مي توانيم به فينال اروپا برسيم. در 
ابتداي تورنمنت اسپانيا طرفدار زيادي نداشت و من هم علاقه اي به اين 
تيم نداشتم، اما در ادامه ديديم كه آنها بهترين تيم مسابقات هستند. به 
همين  دليل كارمان سخت اس��ت. معتقدم اوضاع به سود انگليس پيش 
رفته و اعتمادبه نفس بازيكنان نيز افزايش يافته است، اما همه چيز روشن 
است؛ در يورو 2024 اسپانيا بس��يار بهتر از تيم ملي انگليس بوده و از هر 
نظر آماده مسابقه اس��ت. بااينكه انگليس به فينال رسيده است اما هنوز 
برخي بازيكنان آمادگي لازم را ندارند. فينال اروپا مسابقه بزرگي است و 
بايد خوشحال باشيم كه تيم انگليس نسبت به بازي هاي اول، پيشرفت 
بيشتري داشته است. همچنين مس��يري كه اين تيم طي كرده است و 
تيم هايي كه به دست انگليس حذف شده  اند، اميدواركننده بود. تقابل با 

اسپانيا تير آخري است كه بايد دقيق تر از هميشه زده شود.

گل بود به سبزه هم آراسته شد 

 پرونده فساد
 از باشگاه تا هيئت فوتبال 

داستان مس  رفسنجان هنوز به سرانجام نرسيده كه شاهد ابعاد تازه تري از 
فساد حاكم بر فوتبال ايران هستيم، فسادي كه افشاگردي ها در خصوص 
پرونده مس رفسنجان نشان داد اين مقوله شوم مختص باشگاه ها نيست كه 
اگر بود شاهد احضار، دستگيري و حتي بركناري برخي اركان فدراسيون 
فوتبال نبوديم. اتفاقاتي كه نشان از دامنه گسترده فساد در فوتبال ايران 
داشت، فسادي كه نه فقط باعث بدبيني افكار عمومي شده، بلكه تيم هاي 
ديگر را هم تحت الشعاع قرار داده است، به طوري كه حميد بي غم، سرمربي 
تيم فوتسال مس س��ونگون تأكيد دارد كه پرونده باشگاه مس رفسنجان 
باعث بروز مشكلاتي در تيم هاي زيرمجموعه ش��ركت صنايع ملي مس 
ايران شده است: »به دليل مش��كلاتي كه از لحاظ مالي به خاطر اتفاقات 
مس رفسنجان در شركت صنايع ملي مس ايجاد ش��د، تيم را به سختي 
بستيم و رقم قرارداد ما از بسياري از تيم ها پايين تر است. دو يا سه بازيكن 
با رقم بالا به خدمت گرفتيم و س��اير بازيكنان با ارقام پايين تري به مس 
سونگون آمدند. وقتي اتفاقاتي مشابه حاشيه هاي پيرامون مس رفسنجان 
رخ مي دهد، از هزينه كرد زياد جلوگيري مي شود و هزينه ها تحت مراقبت 
بيشتري قرار مي گيرد. بودجه ما از سال گذشته افزايش زيادي نداشت و 

همين باعث شد كارمان را ديرتر از ساير تيم ها آغاز كنيم.«
البته ش��رايط حاكم بر زيرمجموع��ه مس بعد از افش��اگري هايي كه در 
خصوص فساد مس رفسنجان ش��ده بود جالب توجه نيس��ت، اما عدم 
شفافيت در خصوص اين پرونده س��ؤالات و ابهامات بسياري را به دنبال 
داشته و تا وقتی كه اوضاع به همين منوال باش��د، تغيير قابل توجهي را 
شاهد نخواهيم بود و اين مي تواند ضربه سهمگيني به تيم هاي زيرمجموعه 
عمومي بزند، درس��ت مثل ضربه اي كه به اعتماد و باور افكار عمومي زد. 
اما درست زماني كه همه نگاه ها به مس  رفسنجان است و مشخص شدن 
نتيجه پيگيري هاي فساد آن،  انتشار اخباري در خصوص حضور نهادهاي 
نظارتي در هيئت فوتبال خوزستان و ضبط برخي اسناد و مدارك،  نشان 
از گستردگي بيش از حد فساد در فوتبال ايران دارد، فسادي كه علاوه بر 
تيم هاي باشگاهي به برخي هيئت هاي استاني هم نفوذ كرده است. هرچند 
كه بعد از به ميان آمدن پاي س��هيل مهدي و خداداد افش��اريان، دست 

داشتن برخي هيئت ها در اين مقوله شوم ديگر جاي تعجب ندارد!
چند روز قبل نهادهاي نظارتي به دنبال برخي گزارش هاي واصل شده 
در هيئت فوتبال استان خوزستان حضور يافتند. اين افراد پس از چند 
ساعت حضور در هيئت فوتبال برخي اسناد و مدارك را ضبط كردند. 
برخي ابهامات باعث باز ش��دن پاي نهادهاي نظارتي به هيئت فوتبال 
خوزستان شده است. هرچند كه توضيحي در اين خصوص داده نشده، 
اما بعيد نيست كه داستان به ش��كايت ع.ر داور فوتبال و رئيس سابق 
هيئت فوتبال ايذه ارتباط داشته باشد. داوري كه سابقاً نيز شكايتي از 
طالقاني كرده بود و اتهاماتي را به رئيس هيئت فوتبال استان خوزستان 
وارد كرده بود، اما بعد از چند نشست دوستانه و پادرمياني برخي افراد 
كدورت ها برطرف شده بود. اما گفته مي شود اين پرونده قديمي بار ديگر 
باز شده و شايد شكايت يا حتي گزارشات اين داور پاي نهادهاي نظارتي 
را به هيئت فوتبال استان خوزستان كشيده باشد. كدورت هايي كه بايد 
ديد اين بار به سرانجام مي رسد يا بار ديگر با ريش سفيدي براي مدتي 

مختومه اعلام خواهد شد. 
البته طالقاني، رئيس هيئت فوتبال خوزستان از حضور نهادهاي نظارتي 
اظهار بي اطلاعي مي كند: »دس��تگاه هاي نظارتي هر زماني مي توانند 
طبق قانون حضور داشته باشند و كارشان را انجام دهند. شايد سؤال يا 
موردي را پيگيري مي كردند. اطلاعي از حضور نهادهاي امنيتي ندارم 

و در تهران هستم.«  
اين روزها ك��ه در عين ناباوري دس��ت داش��تن برخي مس��ئولان در 
پرونده هاي فساد مشخص و باعث ايجاد بي اعتمادي افكار عمومي شده، 
بايد هرگونه راپورت،  شكايت و اتهاماتي كه به افراد مختلف  زده مي شود 
به طور دقيق بررسي و پيگيري شود تا ش��اهد ابهامات بيشتر نباشيم، 
ابهاماتي كه تنه��ا مي تواند بي اعتمادي به فوتبال و مس��ئولان آن را به 

دنبال داشته باشد.

طارمي امروز اينترميلاني مي شود
قاب

هم قسم و متحد براي درخشش در المپيك

شيوا  نوروزي
      گزارش  يک

تمامي اعض�اي كاروان ورزش�ی اي�ران در 
بازي ه�اي المپيك ب�ا تمام قوا براي كس�ب 
بهترين نتايج و خوش�رنگ ترين مدال ها به 
پاريس اع�زام خواهند ش�د. كاروان »خادم 
الرض�ا« روز پنج ش�نبه در هت�ل المپي�ك 
ته�ران گردهم آمدند تا براي درخش�ش در 
المپيك 2024 با يكديگر هم قس�م ش�وند. 
مراس��م بدرق��ه كاروان اعزام��ي ب��ه المپيك، 
نشس��ت صميمانه اي بود با حضور ورزشكاران، 
وزي��ر ورزش، رئي��س كميته  مل��ي المپيك، 
رؤساي فدراس��يون ها و مربيان تيم هاي ملي. 
المپيكي ه��اي ما ب��ا خانواده هايش��ان به هتل 
المپي��ك آمدند و مس��ئولان ورزش براي همه 
آنها آرزوي موفقيت كردند. شمشيربازان اولين 
ورزشكاراني هس��تند كه روز سه شنبه همراه با 
كادر سرپرستي كاروان راهي پاريس مي شوند. 
سي و س��ومين دوره بازي هاي المپيك پنجم 
مردادماه رسماً آغاز خواهد ش��د و نمايندگان 
كشورمان با 40 س��هميه در 14 رشته با ساير 

ورزشكاران رقابت خواهند كرد. 
   از همه انتظار مدال نداريم

كيومرث هاشمي در حضور ورزشكاران اعزامي 
و خانواده هايشان تأكيد كرد از همه انتظار مدال 
ندارند. وزي��ر ورزش در مراس��م بدرقه كاروان 
المپيك از مادران ورزشكاران اعزامي خواست 
دعاي خير خود را بدرقه راه فرزندان شان كنند: 
»تلاش زيادی صورت گرف��ت تا اين كاروان به 
بهترين شكل اعزام ش��ود. اين كاروان حاصل 
س��ال ها تلاش اس��ت و وزارت ورزش و كميته 
ملي  المپيك شرايط را به خوبي فراهم كرده اند 
تا حضور موفقيت آميزي داشته باشيم. انتظار 
نداريم هر 40 ورزش��كار اعزامي صاحب مدال 
ش��وند. هرچند كس��ب مدال اهميت دارد، اما 
مس��ائل مهم ديگري ني��ز وج��ود دارد. اينكه 
ورزشكاران بتوانند تمام توان خود را در ميدان 
مس��ابقه بگذارند مردم خوشحال خواهند شد. 
برخي ورزش��كاران در تمرين��ات، ركوردها و 

شرايطي داشته اند كه به گفته مربيان آنها اگر 
در ميدان مس��ابقه تكرار ش��ود، صاحب مدال 
مي شوند. نبايد نقش پدران را در مسير موفقيت 
ورزش��كاران ناديده بگيريم، ام��ا نقش مادران 
بي بديل است. كار جديدي كه اين دوره انجام 
شد، حضور مادران ورزشكاران بود، كساني كه 
در پشت صحنه فرزندان خود را حمايت و دعا 

مي كنند.«
   نماد صلح در دنيا

دبيركل كميته مل��ي  المپيك انتخاب ش��عار 
»صلح براي ك��ودكان« ب��راي كاروان اعزامي 
را مناسب ش��رايط فعلي در دنيا خواند. مناف 
هاشمي به حضور مادران در مراسم بدرقه اشاره 
داشت: »چنين برنامه اي را در سال های گذشته 
نداشتيم كه ورزشكاران المپيكي كنار مادران 
خود حضور داش��ته باش��ند و اين حس بسيار 
خوبي را به ما انتق��ال مي دهد. كاروان ما تحت 
عنوان خادم الرضا در المپي��ك پاريس حضور 
خواهد داش��ت كه اين نام به نام شهيد جمهور 
است. در حال حاضر ش��رايط بسيار سختي در 
دنيا داريم، زيرا كودكان جان خود را به راحتي 
از دست مي دهند، براي همين هم شعار كاروان 
را به نام صلح براي ك��ودكان در نظر گرفتيم تا 
ورزشكاران كشورمان نماد صلح در دنيا باشند. 

براي نخستين بار 11 خانم در المپيك حضور 
دارند. شايد تعداد  ورزشكاران ما در اين دوره از 
مسابقات محدود باشد، اما اين اميدواري وجود 
دارد كه در شش رش��ته بهترين نتايج را كسب 
كنيم. اميدوارم در اين دوره ش��رايط ما بهتر از 
توكيو و ريو باشد، اما به كس��ب بهترين نتايج 

اميد داريم.«
   انگيزه المپيكي ها

چالش ه��اي مال��ي المپيكي هايي چ��ون ندا 
شهسواري همچنان پابرجاس��ت، اما پرچمدار 
ايران در مراس��م افتتاحيه باانگيزه تر از هميشه 
به المپيك خواهد رفت. شهس��واري در مراسم 
بدرقه از سومين تجربه حضورش در بازي هاي 
المپيك گفت:  »ورزش��كاران قب��ل از المپيك 
اس��ترس خاصي دارن��د و اي��ن بازديدها باعث 
دلگرمي مي شود. اميدوارم در المپيك بتوانيم 
بهترين عملكرد خودمان را داشته باشيم. فكر 
مي كنم به اين دليل كه براي سومين مرتبه به 
المپيك مي روم به عنوان پرچمدار انتخاب شدم 

و واقعاً برايم حس غرور و افتخار دارد.«
مبينا فلاح تنها نماينده تيروكمان كشورمان به 
تمرينات سختش اشاره كرد: »در رشته ما بحث 
تجهيزات بسيار مهم است كه يكسري مشكلات 
در اين زمينه داشتيم. كمان جديد من به دستم 

رسيد و در حال تمرين با آن هستم. در مسابقات 
كسب سهميه المپيك ركورد ايران پس از هفت 
سال شكسته شد و توانستيم مدال جهاني هم 
بگيريم. اين موضوع روزنه اميدي است تا بتوانم 
يك تاريخ س��ازي در اين رش��ته انجام دهم. از 
ساعت 6:30 صبح تا 11 ش��ب تمرين مي كنم 
و روزانه 14 تا 1۵ س��اعت تمرين دارم. هميشه 
مي گوين��د تمرين��ات معجزه مي كنن��د و من 
هم اميدوارم معجزه تمريناتم را در مس��ابقات 

پيش رو ببينم.«
مهس��ا جاور، ملي پوش قايقراني كشورمان در 
خصوص ش��رايط مس��ابقات اظهار داشت:  »به 
نظر من برگزاري مراس��م بدرق��ه، اتفاق خيلي 
خوبي بود. ما ه��ر كاري كنيم آن كس��اني كه 
بايد ديده شوند، گاهي ديده نمي شوند. از همه 
كس��اني كه اين كار را كردند، تش��كر مي كنم. 
براي اولين بار بعد از بازي هاي آسيايي كه مدال 
گرفتيم، توانستيم به عنوان يك قايق دونفره از 
ايران در المپيك حاضر باشيم. مسير سختي را 
پشت سر گذاشتيم. بعد از 32 روز اردوي روسيه 
تازه به كشور برگش��تيم و خوشبختانه شرايط  
خوبي داريم. به پاري��س مي رويم تا يك ركورد 
جديد بزنيم و تاريخ سازي كنيم كه در خاطره ها 
باقي بماند. در ريو تجربه قايق تك نفره را داشتم 
و الان در دونفره هس��تم. همه ت��لاش خود را 
كرده ام، مخصوص��اً اينكه مربي و فدراس��يون 
زحمت زيادي براي ما كشيدند. همه تلاش خود 
را كرده ايم و اميدواريم يك شرايط و نتيجه خوب 

را داشته باشيم.«
محمد بيرانوند، جوان تري��ن تيرانداز بازي هاي 
المپيك پاريس مدال طلا را نش��انه رفته است: 
 »اين توانايي را در خ��ودم مي بينم كه بتوانم در 
پاريس طلا بگيرم، اما امكان دارد آنجا ش��رايط 
مساعد نباش��د، ولی با همين آمادگي كه الان 
دارم، مي توانم به م��دال برس��م. از مردم عزيز 
كشورم مي خواهم كه ورزشكاران را دعا كنند تا 

با دست پر از پاريس برگردند.«

انتخاب س��رمربي اين روزها مهم ترين كاري اس��ت كه فدراسيون 
واليبال ايران در پيش دارد، خصوصاً بعد از ناكامي رقم خورده در 
ليگ  ملت ها كه با سقوط واليبال ايران در رنكينگ جهاني همراه 
بود. صحبت هايي هم با چند گزينه انجام شده، اما هنوز آقايان 
به جمع بندي لازم نرسيده اند. با وجود اين با توجه به گفته هاي 
مصطف��ي كارخانه، مش��اور عالي رئي��س و دبي��ر كميته فني 
فدراس��يون واليبال، اين بار هم قرار نيست سكان هدايت تيم ملي 
واليبال ايران به دست مربي ايراني سپرده شود: »تيم ملي بزرگسالان 
ويترين واليبال ايران است و مهم ترين موضوعي كه فدراسيون دنبال مي كند، انتخاب سرمربي است. 
سال آينده بسيار سخت است و اگر غفلت كنيم از ليگ ملت ها خارج خواهيم شد. بايد برنامه ريزي 
كنيم و حساب شده جلو برويم، چراكه انتخاب سرمربي بسيار حائز اهميت است. پيمان اكبري خيلي 
عالي بود، اما كافي نيس��ت. بازيكنان نگرش و تفكر جديد مي خواهند. بايد فرهنگ ژاپني ها را اجرا 
كنيم، اما با ايدئولوژي خودمان را داشته باشيم. اما آنچه مسلم است، بستر براي انتخاب مربي ايراني 
فراهم نيست، خصوصاً كه در رنكينگ جايگاه خوبي نداريم و اگر سقوط كنيم همه چيز به نام سرمربي 
ايراني تمام مي شود. ما يك مربي مي خواهيم كه موقعيت، شخصيت، توانايي و وجهه اش به واليبال ما 

اعتبار بدهد،  از همه ظرفيت ها استفاده كند و واليبال ايران را رو به جلو ببرد.«

قوانين فدراسيون ابهامات زيادي دارد
واعظ آشتياني، مديرعامل سابق استقلال در خصوص قانون سقف 

قرارداد بازيكنان فوتبال مي گويد:  بالا رفت��ن قراردادها و گران 
شدن فوتبال، شرايط سختي را براي ادامه فعاليت باشگاه هاي 
خصوصي فراهم كرده است. قانون سقف بودجه در شرايطي براي 
كنترل قراردادها از سوي فدراس��يون تدوين شده كه افزايش 
قيمت بازيكنان را به دنبال داش��ته، چراكه مش��خص نيس��ت 

فدراسيون با چه استدلال و براساس چه فرمولي رقم 4۵0 ميليارد 
تومان را براي سقف بودجه اعلام كرده است. 

براي كنترل قراردادها بايد دوباره به قانون سقف قرارداد برگرديم و اين قانون را اين بار با يك سازوكار 
معين اجرا كنيم. با توجه به ارزيابي ها، يك س��قف براي بازيكن و مربي گذاشته شود و باشگاه ها در 
هماهنگي با هم، بالاتر از آن با بازيكني قرارداد نبندند، در آن صورت بازيكني كه پارسال 2 ميليارد 
قرارداد داشته، ديگر نمي تواند قرارداد 20 ميلياردي طلب كند. اين بازيكن اگر با رقم سقف قرارداد 
حاضر به عقد قرارداد نشود در صورتي كه پيشنهاد خارجي داشته باشد، مي تواند ترانسفر شود و حتي 
ارز هم وارد كشور كند. با اين حال ما به دنبال آزمون و خطا در نوشتن و اجراي قانون هستيم. در حالي 
كه اصلًا اقتدار مديريتي براي برخورد با تخلفات آن وجود ندارد، آن هم در شرايطي كه دست هايي در 

فوتبال در كار است تا با افزايش قراردادها، پول بيشتري به جيب دلال ها برود. 

شرايط براي انتخاب سرمربي ايراني مهيا نيست

روي كين

اسكاي اسپورتس

شميم رضوان    بازتاب

با شعار »صلح براي كودكان«

كاروان خادم الرضا

به سوي پاريس بدرقه شد


